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● Dnevni red sastanka  

 

 Dobrodošlica i uvodni govor  

 Prezentacija pripremljena od Ujedinjenih naroda u BiH: Ciljevi održivog razvitka 

 Prezentacija pripremljena od Ministarstva financija i trezora BiH: Izvješće Pregled aktivnosti donatora 2015 

 Diskusija okruglog stola – opće novosti svih sudionika u svezi nedavnih dešavanja i aktivnosti, uključujući najnovije informacije 
o poplavama 

 Završne napomene 

 

 
● AD1: Dobrodošlica i uvodni govor  

 
Gđa. Basta, MFiT,  je u ime  Ministarstva financija i trezora pozdravila sve sudionike DCF sastanka te poželjela dobrodošlicu novim 
članovima i potom dala riječ Gđi. Sezin Sinanoglu, Rezidentnoj koordinatorici Ujedinjenih naroda u u Bosni i Hercegovini. 

● AD2: Prezentacija pripremljena od Ujedinjenih naroda u BiH: Ciljevi održivog razvitka 

Gđa. Sinanoglu, UN, je pozdravila prisutne i zahvalila se Ministarstvu financija i trezora koje joj je dalo priliku da predstave Ciljeve 
održivog razvitka (SDGs) i diskutira o njima sa razvojnim partnerima. U kratkim crtama je informirala da UN u BiH djeluje putem 14 
agencija, od kojih su 10 rezidentnih i 4 nerezidentne agencije. Programe ovih agencija koordinira UNRCO ured  kako bi UN, 
nastupao ujedinjeno i ostvario snažan utjecaj u zemlji. U rujnu 2015. godine, Generalna skupština UN postigla je dogovor o 
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uspostavi 17 Ciljeva održivog razvitka (SDGs) koji će predstavljati temelj buduće Globalne razvojne agende. Novoj Agendi prethodilo 
je 8 MDG ciljeva koji su ustanovljeni 2000. godine Milenijskom deklaracijom. Prije isteka MDG ciljeva u 2015. godini, inicirana je 
globalna diskusija o Agendi za razdoblje poslije 2015. godine. Svaka zemlja u svijetu dala je svoj doprinos ovim diskusijama,  i na taj 
način omogučila da buduća Agenda postane istinski globalnog karaktera, jednako primjenjiva na sve zemlje, bez obzira na stupanj 
njihovog razvitka. Nova Agenda ima 17 ciljeva održivog razvitka i 167 pokazatelja, te je puno složenija od prethodne, i u osnovi je  
fokusirana na ekonomski razvitak, ljudska prava, mir, pravosuđe i jednakost. G-đa Sinanoglu naglasila je snažnu opredijeljenost UN 
na promidžbi i podizanju svijesti o ciljevima održivog razvitka (SDGs) u BiH, te zatražila aktivno partnerstvo i potporu DCF članica u 
promicanju tih ciljeva, dodavši da je UN spreman osigurati potrebne alate svojim partnerima kako bi se realizirao ovaj podhvat. 
Potom  je pozvala svoje kolege, G. Seferovića iz UNRCO ureda i G. Olsavszkog iz WHO, koji koordinira rad UN na Ciljevima održivog 
razvitka u BiH,  da predstave svoje prezentacije. 
  

G. Seferovic, UNRCO, je detaljnije predstavio Ciljeve održivog razvitka, status njihove provedbe, izazove sa kojima se suočavaju i 
trenutačne aktivnosti UNCT na podizanju svijesti o Ciljevima održivog  razvitka i uspostavi nacionalnog vlasništva u smislu provedbe 
tih ciljeva u BiH. Nova Globalna Agenda u osnovi povezuje 3 integralna elementa održivog razvitka, tj. ekonomski razvitak, socijalnu 
uključenost i zaštitu okoliša. U odnosu na 8 Milenijskih ciljeva, nova Agenda obuhvata 17 ciljeva i 167 pokazatelja održivog razvitka i 
bit će je puno teže realizirati obzirom da se svijet trenutačno suočava sa složenim izazovima i problemima. BiH je službeno podržala 
Agendu 2030 i obvezala se na ostvarivanje Ciljeva održivog  razvitka. UN koristi svaku priliku da naglasi značaj SDG ciljeva i Agende 
2030 kao  koristan razvojni okvir za BiH. Ciljevi održivog razvitka trebali bi biti integrirani u postojeće nacionalne procese planiranja, 
razvojne strategije i planove u BiH, budući da je njihova provedba u velikoj mjeri komplementarna i podupire dva ključna procesa u 
BiH, Reformsku agendu BiH i proces pristupanja u EU. UN je uspostavio globalni mehanizam za izvještavanje o napretku Ciljeva 
održivog razvitka na Političkom forumu visoke razine o održivom razvitku, putem kojega je svaka država članica dužna izvijestiti o 
ostvarenom napretku. Ciljevi održivog razvitka (SDGs) u BiH su lansirani u listopadu 2015. godine a njihova provedba započela je u 
siječnju 2016. godine.  
Također, UN je lansirao SDG Inicijativu 2030 kao i niz pratećih aktivnosti, sa dva primarna cilja da podigne svijest o SDG ciljevima 
među partnerima u  BiH i da  promiče vlasništvo BiH nad realizacijom dugoročnih ciljeva održivog razvitka.  Budući da je BiH nova u 
ovom procesu, UN je poduzeo niz aktivnosti kako bi ubrzao realizaciju Ciljeva održivog razvitka u zemlji, uključujući izradu SDG 
instrumenta/alata za konzultacije za njihovu lokalizaciju u BiH, SDG radionice, online angažiranje (www.zamisli2030.ba, 
Zamisli2030Facebook) kao i Brzu integriranu procjenu tj. mapiranje raspoloživih strategija BiH i akcijskih planova, te povezivanje 
istih sa konkretnim SDG ciljevima. U BiH je potrebno kreirati vlasništvo i podići svijest o SDG ciljevima, uključiti SDG ciljeve  u okvire 
/ politike / strategije, nove politika za realizaciju SDG ciljeva, utvrditi osnove za mjerenje napretka provedbe SDG ciljeva, utvrditi 
(lokalizirane) ciljeve, prepoznati ključne trendove i uska grla, dodijeliti odgovornosti između različitih razina vlasti i sl. 
Glavne točke prezentacije UN:   
● Ciljevi održivog razvitka (17 SDG ciljeva /169 poakazatelja) 
● Značaj SDG ciljeva/Agenda 2030 u BiH 
● Izvještavanje o SDG ciljevima na Političkom forumu visoke razine o održivom razvitku  
● Izvješće Crne Gore na Političkom forumu visoke razine 2016 
● SDG ciljevi u Bosni i Hercegovini (SDG aktivnosti, SDG ciljevi)  
● SDG vlasništvo, znanje, sustav 
● SDG trokut (Predsjedništvo /UNDAF Zajedničko upravno povjerenstvo /SDG Tehničko tijelo) 
● Predloženi prvi koraci, Angažiranje ljudi i promicanje SDG ciljeva, SDG alat za konzultacije, SDG radionice,  
   Online angažiranje, web stranica: www.zamisli2030.ba, Zamisli2030Facebook page  
● Povezivanje SDG ciljeva sa drugim ključnim procesima od značaja za BiH 
● Gdje BiH treba biti? Što nedostaje? 
● Brza integrirana procjena/mapiranje 
Za više detalja, vidite priloženu prezentaciju.  

  

G. Olsavszky, WHO, je prisutnima objasnio ulogu SDG ciljeva u kontekstu Svjetske zdravstvene organizacije, te u kojoj je mjeri  
njihova realizacija složen zadatak. U tom kontekstu, istaknuo je primjerice kako relevantni SDG cilj br. 3. Dobro zdravlje i 
blagostanje ne može stajati sam za sebe, budući da ima mnogo poveznica sa svih ostalih 16 ciljeva, a posebice sa SDG ciljem br. 14. 
Život ispod vode. Iz perspektive Zdravlja, možemo imati najbolje zdravstvene usluge na svijetu, međutim to ne doprinosi  mnogo 
poboljšanju zdravlja stanovništva, obzirom na socijalne odrednice zdravlja, kao što su obrazovanje, okoliš, radna snaga, radno 
okruženje, stanovanje, itd.,  koji nužno ne čine dio zdravstvenog sustava. To je razlogom zbog čega tako složen pristup također 
treba biti usmjeren na spomenute odrednice ukoliko se bilo koji SDG cilj uzme u razmatranje. Kao što je već spomenuto u 
prezentaciji, kada jednom bude uspostavljeno Tehničko tijelo za SDG ciljeve, UN će započeti praćenje pokazatelja. Trenutačno se ovi 
pokazatelji usavršavaju u sjedištu UN-a i trebaju biti prilagođeni lokalnim uvjetima. G. Olsavszky je zaključio da iz perspektive UN, 
ove aktivnosti predstavljaju veliki projekt koji treba realizirati u sljedećih nekoliko mjeseci na dosljedan način. 
 

Gđa. Basta se zahvalila na odličnoj prezentaciji, naglasivši da iz perspektive Ministarstva financija i trezora, buduća realizacija SDG 
ciljeva treba biti zajednički zadatak vlasti BiH s jedne strane i donatorskih zemalja s druge strane, i otvorila diskusiju o SDG ciljevima. 
  

Gđa. Datwayler, Švicarska, se složila kako su  SDG ciljevi veoma značajni i  ne samo za zemlje u razvitku. Ova Agenda je također 
značajna za Švicarsku  i cjelokupnu donatorsku zajednicu, te istaknula kako je UNDP ovaj alat nedavno testirao u Veleposlanstvu 
Švicarske,  koje ga uvelike preporučuje. 
  

http://www.zamisli2030.ba/
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G. Vera, EUD, se zahvalio na veoma interesantnoj prezentaciji, istaknuvši da uvelike podržava poveznicu SDG ciljeva sa EU acquis -
om i procesom pristupanja u EU, aktivnostima koje su sve međusobno komplementarane. U narednom razdoblju, EUD će sa 
zadovoljstvom istaknuti takve poveznice između SDG ciljeva  i acquis poglavlja, kao i sklopu ostalog angažmana EUD. 
 

Gđa. Zdralkova, Republika Češka, je informirala prisutne da Republika Češka  trenutačno  priprema novi program  razvojne 
suradnje za BiH za sljedeće šestogodišnje razdoblje, koji se u biti  temelji na načelima SDG ciljeva. Sljedeće godine Češka misija doći 
će u BiH i održati niz sastanaka sa predstavnicima Ministarstva financija i trezora i UN da diskutira o ovom pitanju.  
 

G. Vignjević, Švedska/Sida, napomenuo je da Švedska upravo treba započeti srednjoročni pregled postojeće švedske strategije sa 
BiH. Na taj način prezentacija UN-a o SDG ciljevima također će poslužiti kao dobar alat za švedsku vladu da preispita postojeću 
strategiju i prepozna buduće kanale i ciljeve nove strategije. 
  

Gđa. Basta je zatim najavila drugu točku dnevnog reda, prezentaciju izvješća Pregled aktivnosti donatora za 2015. godinu. 
 
 

● AD3:  Prezentacija pripremljena od Ministarstva financija i trezora: Izvješće - Pregled aktivnosti donatora 2015 
 

Gđa. Topčagić, MFiT/SCIA, je napomenula da je Izvješće - Pregled aktivnosti donatora za 2015. godinu (DMR 2015) danas na 
dnevnom redu  Vijeća ministara BiH,  te da će engleska verzija Izvješća sljedećeg tjedna biti objavljena na zvaničnoj web stranici 
DCF-a. Pregled aktivnosti donatora, zajedno sa sastancima DCF predstavlja  instrument za poboljšanje međusobne suradnje i 
partnerstva između donatora i institucija u BiH, osigurava bolji uvid u donatorske aktivnosti i prioritete, olakšava artikuliranje bh 
razvojnih prioriteta  kao i praćenje reformi koje se provode u prioritetnim razvojnim sektorima. Izvješće DMR 2015 daje pregled i 
analizu ODA sredstava koja su članice DCF usmjerile u socio-ekonomski razvitak  Bosne i Hercegovine, kao i reformskim procesima 
koji su se odvijali u 10 prioritetnih sektora. Međunarodna potpora u 2015. godini najvećim dijelom je bila usmjerena na obnovu i 
oporavak posljedica izazvanih katastrofalnim  poplavame iz 2014. godine,  koje su usporile ekonomiju u BiH. Međutim, pored 
obnove i oporavka,  potpora je bila usmjerena i na oživljavanje ekonomije i održavanje makroekonomske stabilnosti zemlje i 
provedbu reformi, koje su preduvjet za integraciju u EU. Gđa. Topčagić je iskoristila ovu prigodu da se zahvali svim DCF članicama i 
predstavnicima BiH institucija, kao i DMR timu na aktivnom sudjelovanju i potpori u pripremi Pregleda aktivnosti donatora za 2015.  
 

Glavne točke prezentacije Ministarstva financija i trezora:  
● Informacije o Pregledu aktivnosti donatora (DMR) za 2015. godinu  
● Izgradnja partnerstva između donatora i institucija u BiH 
● ODA usmjerena u 10 prioritetnih sektora (EU IPA II) 
● Glavni nalazi Izvješća  DMR 2015 

● Trendovi koji proizlaze iz Izvješća DMR 2015: Ukupno ODA alocirana / isplaćena sredstva; Povijesni pregled ODA 
   alociranih/isplaćenih sredstva; Pregled povijesnih tokova ukupno alociranih/isplaćenih ODA sredstva i Sektorski udjel  
   alociranih / isplaćenih ODA sredstava. 
● Naredni koraci 
Za više detalja, vidite priloženu prezentaciju. 
   
Gđa. Basta se potom zahvalia na sveobuhvatnim prezentacijama, te otvorila diskusiju i pozvala sve prisutne da sudjeluju u diskusiji 
okruglog stola.  
 
 
 

● AD 4:  Diskusija okruglog stola uključujući najnovije informacije o poplavama 
___________________________________________________________________________________________________________ 
 

Gđa. Datwayler, Švicarska, podsjetila je prisutne da je Švicarska ovog ljeta proslavila 20 godina postojanja suradnje Švicarske i BiH. 
Obzirom da je u toku proces izrade nove strategije suradnje za razdoblje 2017-2020, najavila je da će nova strategija biti 
predstavljena na predstojećem DCF sastanku. 
Gđa. Zijadić - Hodžić, EUD, je informirala da su u tijeku brojne aktivnosti vezane za programiranje i provedbu IPA pomoći.  Pozitivna 
novost je da će sutra (09. prosinca) G. Hahn, povjerenik EU,  predati predsjedavajućem VM BiH Upitnik za Bosnu i Hercegovinu. U 
pogledu EU pomoći,  u posljednjih šest mjeseci paralelno se vrši programiranje IPA programa za 2016. i 2017. godinu, pri čemu je 
programiranje IPA 2016 dovršeno već u proljeće, a programiranje IPA 2017 je u završnoj fazi. Program IPA za 2016  iznosio je 
ukupno EUR 47.00 m i usvojen je 17. studenog od strane IPA odbora Europske Komisije (EK).  Pomoć je usmjerena prvenstveno na 4 
sektora: Demokracija i upravljanje, Vladavina prava i temeljna ljudska prava, Konkurentnost i inovacije (uključujući naknadne 
aktivnosti na zaštiti od poplava), te Obrazovanje, zapošljavanje i socijalne politike. Očekuje se da će Sporazum o financiranju EK i 
BiH potpisati u svibnju i lipnju, a predviđeno da provedba započne u lipnju - srpnju 2017. godine. Programiranje IPA za 2017. godinu 
gotovo je završeno, a alocirano je EUR 44.00 m sredstava. Budući da su migracije i izbjeglička kriza uvelike utjecali na cjelokupnu EU  
pomoć,  očekuje se da će 10% od svih izdvajanja EU biti dodijeljeno za te i slične svrhe, te se može očekivati da će nakon svih 
odbitaka u sklopu IPA 2017 pomoći biti izdvojeno EUR 35.00 m.  
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Gđa. Zijadić – Hodžić je naglasila da je prema IPA II regulativi, EU dužna izvršiti srednjoročnu reviziju IPA Indikativnih strateških 
dokumenata za  zemlje Zapadnog Balkana i Tursku. U tom smislu, dva kruga konzultacija već su provedena s predstavnicima 
institucija BiH i civilnog društva, kako bi se utvrdili ili revidirali prioriteti za BiH, utvrdile nove strategije koje su usvojene na razini 
BiH, te omogućilo ulaganje sredstava. Razlog spominjanja ovoga je to što su 4 sektora ranije bila izuzeta iz EU pomoći (Energija, 
Transport, Poljoprivreda i Okoliš), zbog nedostatka strategija na razini zemlje u tim sektorima. Očekuje se da će srednjoročna 
revizija, nakon konzultacija sa Europskim Vijećem i Parlamentom, biti završena u lipnju 2017. godine.  
 

G. Vera, EUD, dao je kratki pregled aktivnosti vezanih za oporavak od poplava, podsjetivši da  su na Donatorskoj konferenciji, EU i 
bilateralni donatori obećali  iznos od EUR 85.00 m. Ta pomoć provedena je u dva paketa, od kojeg prvi u iznosu od EUR 42.00 m (EU 
Program za oporavak od poplava) uz doprinos UN u iznosu od EUR 1.50 m. Sredstva pomoći implementirana  su relativno uspješno i 
očekuje se da će ove aktivnosti uskoro biti finalizirane. Drugi paket (Posebne mjere za oporavak od poplava) započeo je s 
provedbom i uključuje razne aktivnosti na stambenom zbrinjavanju, pružanju grant sredstava OCD  organizacijama, potporu za 
civilnu zaštitu, potporu MSP poduzećima, itd.  Aktivan je poziv za dostavu prijedloga do 24. siječnja 2017. godine., za međunarodne 
organizacije, NVO,  itd., za prateći paket potpore za stambeno zbrinjavanje (Housing 2), kao i alokacija sredstava u 2016. godini za 
nastavak mjera za oporavak od poplava u iznosu od EUR 5.00 m.    
  

Gđa. Abduzaimović, EUD, predstavila je operativne pojedinosti vezane za IPA 2014 paket Posebnih mjera za oporavak od poplava.   
Kao što je već spomenuto, Sektor okoliša nije iskoristio IPA pomoć zbog nepostojanja sveobuhvatne strategije na razini zemlje. 
Međutim, zbog teških posljedica i katastrofe uzrokovane poplavama iz 2014. godine, procijenjeno je da su poplave oblast u kojoj  su 
potrebne hitne mjere oporavka.  Stoga je, na temelju usvojenog Akcijskog plana za zaštitu od poplava i upravljanje vodama, EU 
odlučila podržati ovu oblast. Akcijski plan, koji je utvrdio niz prioriteta koje je potrebno hitno riješavati (u sklopu IPA 2014 Posebnih 
mjera), Vijeće ministara BiH usvojilo je u siječnju 2015. godine. To podrazumjeva sredstva u sklopu nacionalnog programa (EUR 
15.00 m) i EUR 10.00 m u sklopu regionalnog programa BiH / Srbija (EUR 20.00 m). Oba paketa uključuju veći obujam 
infrastrukturnih zahvata na dijelovima rijeke Save i njenih pritoka, kao što je navedeno u Akcijskom planu (sliv rijeke Save i pritoke). 
To također uključuje i potporu za unapređenje Hidrološkog sustava za prognoziranje te podrazumijeva nabavu opreme, usluge 
tehničke pomoći, itd.  Najveći iznos sredstava izdvojen je za čitav niz infrastrukturnih zahvata. EUD je trenutačno u procesu nabave, 
za čitav niz riječnih sekcija, koje su grupirane kako bi se omogućio lakši proces nadmetanja na javnom natječaju. Ukupno će biti 5 
ponuda u sklopu nacionalnog programa i 4 u sklopu regionalnog programa, praćenih odgovarajućim  ugovorima o uslugama 
nadzora. Također, obzirom na hitnost potrebne pomoći  za oporavak od poplava, sukladno Akcijskom planu daljnja potpora osigurat 
će se i u sklopu IPA 2016 pomoći, s ciljem usklađivanja sa Direktivom o poplavama i rješavanja prioriteta iz Akcijskog plana koji se 
odnose na zaštitu od poplava i upravljanje vodama. To će uključivati pripremu planova za upravljanje rizikom od poplava uz pomoć 
koju je osigurao WBIF u oblasti upravljanja rizikom od poplava i izrade karata, a bavit će se također i pripremom  tehničke projektne 
dokumentacije za preostale prioritete kako bi se omogućile buduće investicije. G. Vera, EUD, dodao je da je EUD nedavno dovršila 
mapiranje NVO organizacija, što je javnosti dostupno na web stranici EU. 
 

G.Vignjević, Sweden/Sida, je istaknuo da je važeća švedska strategija razvojne suradnje sukladna Reformskoj agendi usvojenoj od 
strane Vijeća ministara BiH. Razvojne aktivnosti usmjerene su na 3 prioritetna sektora - ekonomski razvitak, EU integracije i okoliš,  
pri ćemu je važno naglasiti da Švedska pomoć Bosni i Hercegovini postupno dostiže nivo  od prije 2016. godine, u kojoj je pomoć 
smanjena za trećinu usljed dešavanja izazvanih izbjegličkom krizom. Sredstva za razvojnu suradnju u 2017. godini, bit će znatno 
uvećana (cca. više od EUR 16.50 m) i na taj način će se omogućiti nastavak dosadašnjih projekata u BiH i otvoriti mogućnost veće 
suradnje sa drugim bilateralnim donatorima, kao i sa međunarodnim financijskim institucijama.  G. Vignjevic se na kraju zahvalio 
Gđi. Topčagić na dobroj prezentaciji DMR, istaknuvši da je Švedska doprinijela razvitku DMD baze podataka,  koja je alat od pomoći 
svim donatorima. 
 

Gđa. Huskić, KfW, podsjetila je da u ime njemačke vlade, KfW provodi projekte u okviru financijske suradnje. Prošlog mjeseca, 
održani su međuvladini pregovori između vlada Njemačke i BiH, gdje se raspravljalo o novim obvezama za ovu godinu u sklopu  
tehničke i financijske suradnje. Također, misija za procjenu projekta s njemačkim stručnjacima je prošlog mjeseca posjetila Zenicu  
kako bi razgovarali o izgradnji novog postrojenja za prečišćavanje otpadnih voda. Izvješće o procjeni za ovaj projekt će biti 
proslijeđen njemačkoj Vladi na razmatranje. U 2017. godini, KfW planira provesti novu kreditnu liniju za EE zgrade i potpisati 
sporazum o financiranju za vjetropark Hrgud, kao prvog vjetroparka u RS. 
Gđa. Engh, Norveška, konstatirala je da Norveška nastavlja svoju dugogodišnju suradnju sa VSTV o reformi i učinkovitosti 
pravosuđa; daje doprinos za razminiranje putem Norveške narodne pomoći; pruža podršku obavještajnoj agenciji BiH OSA u oblasti 
sigurnosno-obavještajnih aktivnosti; daje potporu poduzetništvu i suradnji sa poslovnim inkubatorima Intera u Mostaru i ICBL u 
Banjojluci. Veleposlanstvo je također obnovilo suradnju sa Atlantskom inicijativom o sprečavanju radikalizacije i nasilnog 
ekstremizma. U obasti ravnopravnosti spolova, intenzivirane su aktivnosti u sklopu višegodišnje suradnje na uklanjanju rodno 
uvjetovanog i nasilja među vršnjacima u školama u 3 županije.  Norveška također financira aktivnosti Agencije za ravnopravnost 
spolova na izradi općinskih akcijskih planova i pruža potporu sigurnim kućama za one koji su doživjeli rodno utemeljeno nasilje. 
Također, istaknula je  da su projekti na oporavku od poplava privedeni kraju. 
  

Gđa. Zdralkova, Češka, je napomenula da Republika Češka nastavlja angažman u 4 razvojna sektora, pri čemu se postupno privode 
kraju aktivnosti u Sektoru poljoprivrede. Trenutačno je u tijeku provedba 25-30 projekata, uključujući velike bilateralne  i male 
lokalne projekte, te tranzicijske projekte usmjerene na ljudska prava, u sklopu kojih se posebice poticala  javnost na borbu za prava 
u oblasti Okoliša. 
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G. Valenčič, Slovenija, predstavio se kao novopridošlica u Veleposlanstvu Republike Slovenije, te će detaljno izvjestiti o slovenskim 
aktivnostima na sljedećem DCF sastanku. 
 

Gđa. Spina, Francuska, je izvjestila da Veleposlanstvo Francuske zajedno sa UNESCO-om nastavlja programske aktivnosti u regiji 
pogođenoj poplavama. Također,  završena je obnova institucija kulture, koje sada rade i otvorene su za javnost, čime su se ojačali 
kapaciteti kulturnih aktera. Veleposlanstvo Francuske poduzima aktivnosti u oblastima očuvanja baštine, urbanizma i turizma, u 
suradnji sa lokalnim i vlastima FBiH i RS kao i sa pojedinačnim gradovima, a Francuska aktivni su u borbi protiv nezakonite trgovine 
kulturnim dobrima, te provodi programe osposobljavanja za lokalne suce i nastavlja rad i projekte na osnaživanju mladeži i žena u 
ruralnim područjima. 
  

G. Yasuda, Japan, predstavio se kao novopridošli u Veleposlanstvu Japana u BiH, te detaljnije informirao o statusu japanske pomoći 
u BiH. Trenutačno, Japan nastavlja pružati potporu lokalnim osnovnim školama, klinikama i aktivnostima razminiranja u okviru 
japanske Grant pomoći za grassroots (temeljne) projekte, s prioritetima u sektorima primarnog obrazovanja, zdravstva i 
razminiranja, uključujući i aktivnosti u područjima  koje su bile pogođene poplavama. U sklopu projekata u kojima se pružaju grant 
sredstva za kulturu, u listopadu je uspješno završen projekt obnove sportskog centra u Mostaru u suradnji sa UNDP. Ovaj projekt 
imao je za cilj promicanje pomirenja u zajednici i istodobno njegovanje prijateljstva među djecom iz različitih etničkih skupina, u 
sklopu kojega je i podržana obnova nogometnog terena i zgrade kluba na sportskom centru. Također,  2 projekta u sklopu 
Neprojektne pomoći Vlade Japana uskoro će biti inicirana. Prvi projekt će osigurati  hidrometeorološku opremu, sustave za 
prečišćavanje vode i vreće s pijeskom za neophodne za poplave, itd., proizvedeni od japanskih MSP  (YEN 200.00 m u formi granta).  
Drugi projekt podrazumjeva nabavu ukupno  120 japanskih vozila sljedeće generacije za lokalne društvene i dobrotvorne 
instituticije u BiH, od čega je 40 japanskih dizel Toyota automobila zvanično uručeno Ministarstvu civilnih poslova u listopadu dok 
će preostalih 80 vozila/hibridnih automobila stići u proljeće 2017. godine, a neka od njih će biti uručena  i općinama koje su 
pogođene u poplavama.  Projekti JICA-e također idu svojim tokom od kojih je prvi novi trogodišnji projekt za izgradnju povjerenja i 
etničko pomirenje, putem sportske edukacije  (Mostar), a drugi je nastavak projekta iz početka 2000. godine, kada je Japan pružao 
potporu za izgradnju 11 objekata osnovnih škola u BiH, koji su trebali daljnju obnovu. Škole su obnovljene krajem listopada 2016. 
godine. 
 

Gđa. Ćurak, OSCE, iskoristila je priliku da se zahvali donatorima koji su podržali OSCE u njegovom političkom radu u ljeto 2016. 
godine, posebice vezano za probleme koje su imali u slučaju Jajce, te pitanju jezika u Republici Srpskoj, i sl. 
 

G. Gagula, UNODC, informirao je da će u narednom razdoblju UNODC nastaviti s već započetim projektima, od kojih je jedan u 
oblasti programa za organizirani kriminal i kontrolu droga, te regionalni program za JI Europu 2016 -2019. Nove aktivnosti uključuju  
projekt usmjeren na prevenciju zlouporabe droga, koji će se zajedno sa Međunarodnom zakladom Lions Clubs,  provoditi u 
osnovnim školama u oba entiteta, FBiH i RS.  U tijeku je i program koji se bavi pranjem novca i financiranjem terorizma, a novi 
regionalni projekt koji će se provoditi uz potporu EU – mjerenje  i procjena organiziranog kriminala na Zapadnom Balkanu, započeti 
će u proljeće 2017. godine. UNODC se također bavi aktivnostima vezanim za ilegalne migrante, trgovinu ljudima, borbu protiv 
korupcije kao i aktivnostima na rješavanju  organiziranog kriminala u oblasti životinjskog života i šumskog kriminala. 
 

G. Milinović, DEP, podsjetio sudionike sastanka da su prije dvije godine DEP i Ministarstvo financija i trezora započeli višegodišnje 
planiranje na državnoj razini. Trenutačno je u tijeku druga faza pripreme, tj. priprema za postupak monitoringa i izvješćivanja  za 
prvi višegodišnji plan Vijeća ministara, kao i organiziranje naknadnih obuka za institucije. 
 

G. Šantić, BiH MP, ukratko informirao o tekućim aktivnostima i nekim budućim ključnim koracima koji će biti poduzeti u Sektoru 
pravde. Strategija reforme sektora pravde usvojena je ranije u 2016. godini, te je održana ministarska konferencija koja predstavlja 
ključni element mehanizma monitoringa. Međutim nije osmišljen institucijski mehanizam za praćenje i evaluaciju Strategije. 
Ministarstvo pravde je trenutačno u fazi IPA II programiranja za 2017. godinu. Sljedeći ključni koraci bit će da se izvrši pregled 
financijskog plana koji će biti pokazatelj za donatorsku pomoći u Sektoru pravde, i koji će odražavati njegove strateške prioritete.  
Gđa. Zovko Karačić, MP, konstatirala je da je Ministarstvo pravde institucija koja predvodi koordinaciju u suradnji sa partnerskim 
institucijama iz Sektora, te da  trenutačno priprema izvješće o praćenju i ocjeni učinkovitosti donatorske pomoći u Sektoru pravde 
BiH. Ovo izvješće ima za cilj procijeniti trenutnu razinu učinkovitosti donatorske pomoći u sklopu Sektora pravde BiH i osigurati 
smjernice za budući rad.  Ministarstvo također radi na pripremi nacrta  Izvješća o provedbi projekata donatorske pomoći u MP u 
2016. godini. Izvješće ima za cilj osigurati pregled svih projekata u kojima je MP primarni korisnik i uključuje podatke o projektima 
donatorske pomoći provedenim u prethodnom razdoblju i tijekom 2016. godine, kao i nove projekte koji će započeti s provedbom u 
narednom razdoblju. Ministarstvo trenutno prikuplja komentare od institucija u Sektoru pravde, te će  sljedeći korak biti da se ova 
izvješća podijele sa donatorima i da ista budu objavljena. 
 

Gđa. Mrkonja, MMF, podsjetila je da je u rujnu 2016. godine, Odbor MMF  odobrio program u iznosu od EUR 550.00 m u sklopu 
Dugoročnog fonda stabilnosti (EFF). Program pokriva tri glavne oblasti - poslovno okruženje; poboljšanje kvalitete javnih rashoda i 
smanjenje veličine vlade, te očuvanje stabilnosti u financijskom sektoru. MMF je u mogućnosti ojačati napore vlasti BiH u provedbi 
niza ključnih reformi uz pomoć donatorske zajednice, pri čemu blisko surađuje sa SB, EU, EBRD, USAID-om i mnogim drugim 
agencijama koje podržavaju aktivnosti vlasti u BiH na ispunjavanju uvjeta MMF-a prema programu Dugoročnog fonda stabilnosti 
(EFF).  Misija MMF-a je 22. studenog izvršila prvi pregled potreban za isplatu druge tranše (EUR 80.00 m). Sljedeći korak bit će da se 
postigne dogovor o dopunskom pismu namjere uključujući prethodne aktivnosti  i strukturna referentna mjerenja. Očekuje se da će 
Odbor MMF donijeti odluku o isplati druge tranše do kraja siječnja ili u prvom tromjesečju 2017. godine. 
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Gđa. Sinanoglu, UNRC, dodala je kako je prošlog tjedna UN organizirao dvodnevne konzultacije s vlastima na svim razinama 
(država, entitet, županije) kao i sa određenim agencijama o njihovim zajedničkim polugodišnjim planovima rada za razdoblje 2017. -
2018. godina. Održana su četiri odvojena sastanaka za četiri područja u kojima mogu ostvariti rezultate u suradnji sa vlastima BiH. 
Sastanci su bili uspješni s velikim odazivom partnera na svim razinama, koji sada imaju rok od 3 tjedna da pošalju svoje komentare 
UN-u koji će se biti inkorporirani u planove rada. Kada ti planovi rada budu odobreni od Zajedničkog upravnog odbora u veljači, UN 
će ih objaviti na svojoj web stranici, dok će rezultate za 2016. godinu objaviti online u siječnju 2017. Gđa. Sinanoglu je također 
istaknula da je na današnji sastanak donijela kopije novog dokumenta koji je UN predstavio prethodni dan na Odboru za ljudska 
prava u sklopu BiH Parlamenta. Dokument predstavlja kratki pregled i kompilaciju preporuka mehanizama UN-a o ljudskim pravima 
i njihove provedbe u BiH. Na taj način sve preporuke za ljudska prava koje su date za BiH, sada se nalaze u ovom izvješću. Ovaj 
dokument također predstavlja izvršni sažetak tog izvješća, a informacije o njima se mogu naći na web stranici UN-a.  
 
Gđa. Basta se zatim zahvalila svim sudionicima na njihovom prisustvovanju, poželjela im sretne praznike i zatvorila DCF sastanak.  
  
 
Sastanak je završen u 13:00 hrs.  
 
 
 
 
 
  
 


